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گروه سیاسی - زهرا تاجیک: »ما گشت ارشاد خواهیم 
داشت اما برای مدیران« این سخن سید ابراهیم رئیسی که 
در ایــام انتخابات وعده داده بود هنوز در یادها هســت. بنا 
به آنچه آن روزها رئیســی می گفت گشت ارشاد مربوط به 
مدیران خواهد بود ، نه مردم. با این حال در طول دو ســال 
گذشته چیزی به عنوان گشت ارشاد مدیران دیده نشد ولی 
گشت ارشاد مربوط به مردم تجربه های ناخوشایندی برای 

همه ساخت. 
فیلم زنی درمانده که تلاش می کند ون گشت ارشاد را از 
حرکت بازدارد و التماش می کند که دخترش مریض است و 
او را نبردند، دقیقا یک سال پیش باعث اعتراض های بسیاری 
شــد و حتی پلیس وعده داد کــه آن را پیگیری می کند و 
پس از آن اتفاقی که برای مهسا امینی در مقر گشت ارشاد 
افتاد، نشان داد که دوره استفاده از این روش های ناکارآمد و 
ناپسند سر آمده است. پس از آن بسیار گفته شد که گشت 
ارشاد متوقف شده است اما در روزهای گذشته گویا دویاره 

این موضوع باب شده است.
در طول یک سال اخیر تلاش بسیاری برای شکل گیری 
قانون حجاب شــده اســت. لایحه ای با عنوان »حجاب و 
عفاف« از ســوی قوه قضائیه تهیه شده و به دولت فرستاده 
شــده و دولت هم آن را برای مجلس فرســتاده است. اما از 
همان آغاز این لایحه از دو ســو مورد نقد واقع شده است. 
از یک طرف برخی کارشناســان عقیده دارند که این لایحه 
همان راهی را می رود که گشت ارشاد رفته و از سوی دیگر 
برخی اصولگرایان ایــن لایحه را ناکارآمد و تضعیف کننده 
بیشــتر حجاب می دانند. این اعتقاد تا جایی بالا گرفته که 
روزنامه کیهان خواستار پس گرفتن این لایحه از سوی دولت 

شده است.
از ســوی دیگر با طول کشــیدن تصویب این لایحه در 
مجلس، هفته گذشــته ابراهیم رئیســی در جلسه ویژه ای 
که به منظور بررسی آخرین وضعیت اجرای تکالیف قانونی 
دســتگاه ها در حوزه حجاب و عفاف تشــکیل شده بود، از 
دســتگاه های مختلف از جمله وزارت کشور، وزارت ارشاد، 
قوه قضاییه و نیروی انتظامی خواســت تا به تکالیف قانونی 

خــود عمل کنند و اجرای تکالیف قانونی هیچ دســتگاهی 
نباید به بهانه تاخیر در تصویب لایحه جدید حجاب و عفاف 
معطــل بماند. در روزهای پس از این دســتور فیلم هایی از 
حضور دوباره ماموران در ســطح شهر منتشر شد و پس از 
آن پلیس بازگشت گشت ارشــاد به خیابان ها را تایید کرد. 
25 تیر  مهدی منتظرالمهدی ســخنگوی نیروس انتظامی 
گفت: پلیس در پی مطالبات مردمی و خواســتگاه گروه ها 
و نهادهــای مختلف اجتماعی و همچنین تأکید ریاســت 
جمهــور و قوه قضائیه در چارچوب قانون به منظور بســط 
و گســترش امنیت عمومی و تحکیم بنیان خانواده ضمن 
تقدیر و تشــکر از قاطبه دختران و بانوان کشــور عزیزمان 
ایران که با رعایت هنجارهای اجتماعی و پوشــش متعارف 
بر آرامش روانی جامعه کمک می کنند، از امروز با اســتقرار 
گشــت های خودرویی و پیاده در سراسر کشور ضمن انجام 
ماموریت های متعدد پلیسی ناگزیر با آن دسته از کسانی که 
متأســفانه بدون توجه به تبعات و عواقب پوششِ خارج از 

عرف همچنان بر هنجارشکنی خود اصرار دارند ضمن انذار 
و تذکر در صورت عدم تمکین از دســتورات پلیس برخورد 

قانونی و آنان را به دستگاه قضائی معرفی خواهد کرد.
در پی اظهارات سخنگوی فراجا، گزارشی در خبرگزاری 
تسنیم، نزدیک به سپاه منتشر شد و بازگشت »گشت های 
ارشــاد« را بنا به »دستور و تاکید رئیس جمهوری و رئیس 
قوه قضائیه« جمهوری اســلامی اعلام کرد. اما ساعاتی بعد 
این خبر از روی خروجی خبرگزاری حذف شــد. تســنیم 
در توضیــح علت حذف این بخش از خبــر اعلام کرد بعد 
از »تماس برخی افراد در دولت« بخش مربوط به »دســتور 
ابراهیم رئیسی« برای راه اندازی دوباره این گشت ها، حذف 

شده است.
تســنیم همچنین نوشت: »صورت مســاله واضح است؛ 
سخنگوی فراجا رسما مسئله ای را مطرح کرده و اگر نیاز به 
تکذیب دارد، باید مستقیما درباره مطلب خود او توضیح داده 
شود.« علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت هم در توییتر 

خود نوشت که رئیس جمهوری اخیرا نیز در جلسات مختلف 
از نیــروی انتظامی و قوه قضاییه خواســتند »در چارچوب 
قوانین موجود« نسبت به نظم بخشــی امور اقدام کنند. او 
تاکید کرد که »شیوه« برخورد با زنانی را که تن به حجاب 
نمی دهند، متوجه دولت سیزدهم و شخص ابراهیم رئیسی 
نیست و »تدبیر شــیوه اجرای قانون بر عهده قوه قضائیه و 

ضابطان است.«
روزنامه جوان دیگر رسانه مهم اصولگرایان هم نوشت که 
عکس ها و ویدیوهای مربوط به استقرار گشت های انتظامی 
برای برخورد با زنان و همچنین تصاویر خشــونت یک زن 
چــادری حین بازداشــت یک دختر جوان بــدون حجاب 

»جعلی« است.
خبرگزاری تســنیم هم پس از حذف دســتور رئیسی ، 
به نقل از »فرماندهان ارشــد فراجــا«، در گزارش جدیدی، 
بازگشــت گشت ارشــاد را تکذیب کرد و نوشت: »به هیچ 
عنوان »ون های« گشــت ارشاد به خیابان ها برنمی گردند و 
هیچ خودرویی با بغل نویســی »گشت ارشاد« در خیابان ها 

دیده نخواهد شد.«
ایــن خبرگزاری در ادامه خبر خود نوشــت: »اگر از این 
پــس، فیلمی از حضور ون ها در خیابان یا درگیری هایی در 
ســوار کردن افراد به این خودروها منتشر شد یا ساختگی 

است یا آرشیوی که با اهداف خاص منتشر شده است.«
روز گذشــته انســیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده 
رئیس جمهور خبر مربوط به دســتور رئیس جمهور برای 
بازگشــت »گشت های ارشــاد« را تکذیب و تاکید کرد که 
چنین چیزی نشــنیده ایم. او البته به جای گشت ارشاد از 
عنوان »گشت های خودرویی حجاب« استفاده کرد تا شاید 

سخن او مورد قبول واقع شود.
انســیه خزعلی درحاشیه جلســه هیات دولت در جمع 
خبرنگاران، درباره دســتور رئیس جمهور برای بازگشــت 
گشــت های مربوط به حجاب در سطح شهر گفت: مسئول 
اجرایی نیســتیم، دستور را نشــنیده ام؛ از مسئولان وزارت 
کشور بپرسید. او درباره این که گفته شده این مساله دستور 
رئیس جمهور بوده تاکید کرد که چنین چیزی نشنیده ایم.

تکذیب دستور رئیس جمهوری برای بازگشت گشت ارشاد

کسی مسئولیت را برعهده نمی گیرد

سه شــنبه 27 تیرماه رئیس مجلس شورای اسلامی به 
مناسبت سالروز تأسیس شورای نگهبان جمله ای را منتسب 
بــه امام مطرح کرد و گفت، »امــام در توصیف اهمیت این 
شورا فرمودند؛ تشخیص شورای نگهبان میزان است و همه 

باید آن را بپذیریم«
به گزارش جماران، با بررسی منشاء این جمله، به سایت 
شــورای نگهبان می رســیم که با عنوان »6 جمله تاریخی 
امام راحل درباره شــورای نگهبان«، آمده: تشخیص شورای 
نگهبان، مخالف قانون نیســت، مخالف اســلام هم نیست، 
میزان اســت، همه باید بپذیریم. )صحیفه امام، ج ۱۴، ص 

)۳77
امــا مراجعه به آدرس یاد شــده در صحیفه امام ما را به 
نکته جالبی می رســاند. این جملــه در چهارچوب بحثی 
مفصل از دوره ای خاص در تاریخ جمهوری اسلامی، یعنی 
آخرین روزهای حضور ابوالحسن بنی صدر در سمت ریاست 

جمهوری اسلامی ایران است.
امام در 6 خرداد ۱۳60 در دیدار نمایندگان مجلس می 
گویند: »این مردم اســلام را می خواهنــد. اگر پایتان را از 
اســلام کنار بگذارید این طلبه ای که    اینجا نشسته با کمال 
قوا با شــما مخالفت می کند. همۀ ملت اسلام هم اسلام را 
می خواهند.   من اول ســال به آقایــان عرض کردم که این 

سال خوب است سال اجرای قانون باشد. باید    حدود معلوم 
بشــود. آقای رئیس جمهور حدودش در قانون اساسی چه 
هســت، یک قدم    آن ور بگــذارد من با او مخالفت می کنم. 
اگر همه مردم هم موافق باشند، من مخالفت    می کنم. آقای 
نخســت وزیر حدودش چه قدر اســت، از آن حدود نباید 
خارج بشــود. یک    قدم کنار برود با او هم مخالفت می کنم. 
مجلس حدودش چه قدر اســت، روی حدود    خودش عمل 
کند. شــورای نگهبان حدودش چه قدر است؛ قوۀ قضاییه 
حدودش چی    اســت؛ قوه اجرائیه. قانون معین شده است. 
نمی شود از شما پذیرفت که ما قانون را قبول    نداریم. غلط 
می کنی قانــون را قبول نداری! قانون ترا قبول ندارد. نباید 
از مردم پذیرفت،    از کسی پذیرفت، که ما شورای نگهبان را 
قبول نداریم. نمی توانی قبول نداشته باشی.   مردم رأی دادند 
به اینها، مردم شــانزده میلیون تقریباً یا یک قدری بیشتر 
رأی دادند به    قانون اساسی. مردمی که به قانون اساسی رأی 
دادند منتظرند که قانون اساســی اجرا بشود؛    نه هر کس از 

هر جا صبح بلند می شود بگوید من شورای نگهبان را قبول 
ندارم، من قانون    اساسی را قبول ندارم، من مجلس را قبول 
نــدارم، من رئیس جمهور را قبول ندارم، من    دولت را قبول 
ندارم. نه! همه باید مقید به این باشید که قانون را بپذیرید، 
ولو برخلاف    رأی شما باشد. باید بپذیرید، برای اینکه میزان 
اکثریت است؛ و تشخیص شــورای نگهبان    که این مخالف 
قانون نیست و مخالف اسلام هم نیست، میزان است که همۀ 
ما باید    بپذیریم. من هم ممکن اســت با بسیاری از چیزها، 
من که یک طلبه هســتم، مخالف باشــم.   لکن وقتی قانون 
شــد   ]  تصویب  [   خوب، ما هم می پذیریم. بعد از اینکه یک 
چیزی قانونی    شد دیگر نق زدن در آن، اگر بخواهد مردم را 
تحریک بکند، مفســد فی الارض است؛ و    باید با او دادگاهها 
عمل مفسد فی الارض بکنند. و اگر نه، رأی می دهد آرام. با 
رأی آرام    هیچ کس مخالف نیست. شما می گویید که نخیر، 
اینکه گفتند اینها اشتباه کردند؛ ولی ما در    مقام عمل قبول 
داریم. رأیمان این اســت که این جوری نیست؛ اما در عمل 

ملتزم هستیم«.
بنابراین، مشــخص می شود که در این سخنان، شورای 
نگهبــان موضوع نیســت و تمام نهادهای کشــور و کلیت 
»قانون« مدنظر ایشان است. به طوری که اگر هرکس به کل 
پاراگراف بالا توجه کند متوجه تفاوت ماهوی آن با نقل قول 

رئیس مجلس و سایت شورای نگهبان می شود.
در مقابل اما، ســایت شورای نگهبان یا رئیس مجلس به 
تذکرات امام به اعضای این شورا توجهی نکرده اند و به گونه 
ای نقــل قول کرده اند که امام چکی ســفید امضاء و تایید 
مطلق به کلیت و تمام عملکرد این شورا در تمام ادوار داده 
اند! یعنی با این نقل قول برای تقدیس موجودیت یک نهاد 
تلاش کرده اند.این در حالی اســت که به گواه عقل و سیره 
امام، هیچ نهادی در کشور فی نفسه تقدس ندارد. برای نمونه 
کسی نمی تواند بگوید »مصوبات مجلس ملاک حق است«. 
بلکه ملاک حق از نظر امام در ســخنان نقل شده، تطابق با 
قانون است و در این مورد، مخاطب رئیس جمهوری بود که 

روندهای قانونی کشور را قبول نداشت.
از همین رو، به نظر می رسد که جمله نقل شده از سوی 
رئیس مجلس احتمالا یا ناشــی از بی دقتی بوده یا تلاشی 
برای دفاع سیاســی از عملکرد یک نهاد قانونی بوده است و 

نتیجه آن نقل ناقص یک سخن امام شده است.

رئیس بنیــاد امیــد ایرانیان گفــت: امام 
حسین)ع( صرفا به دنبال اصلاح ظواهر جامعه 

خود نبود.
 محمدرضا عارف در نشســت هیات مدیره 
بنیاد امید ایرانیان با تســلیت ایام دهه اول ماه 
محرم ، حرکت اصلاحی امام حسین )ع( را در 
راه رضایت خدا برشــمرد و گفت: انســان اگر  
کاری را انجام می دهد باید در گام نخســت  به 
خاطر خدا باشد نه به خاطر خودنمائی؛رسیدن 
به ثروت نه به خاطر اینکه از او تمجید و تعریف 
کنند. پیرو اباعبــدالله بودن صرفا نباید در حد 
شعار  باشد بلکه باید در عمل هم امام حسینی 

بود بخصوص در اخلاق و ادب.
او بــا بیان این که کســی بــا زور باحجاب 
نمی شود، وضعیت معیشتی جامعه را یادآور شد 
و بر ضرورت تصمیمات کارشناسانه تاکید کرد.

عــارف در بخش دیگری از ســخنان خود 
به لایحه برنامه هفتم توســعه اشــاره کرد و با 
بیان این که »اگر عیار و توانایی  واقعی دولت را 
بخواهیم بسنجیم برنامه هفتم کفایت می کند« 
، تصریح کــرد که بنیاد امیــد ایرانیان با یک 
کار کارشناســانه نظرات خــود را درخصوص 
این برنامه به مجلس شــورای اسلامی ارسال 
خواهد کــرد. او همچنین با اشــاره به مواضع 

اخیر دولتمردان روســیه درخصوص جزایر سه 
گانه گفت:اظهار نظرها و مواضع غیر مسئولانه 
اخیر روس ها در جمع سران ِ کشورهای حوزه  
خلیــج فارس، کمکی به خروج این کشــور از 
بحران خودخواســته در اوکراین نمی کند. این 
اقدامات برای ملت و حاکمیت ما تلنگری است 
برای  بازخوانی اصول و آرمان های انقلاب مان؛ 
اســتقلال ، آزادی و جمهوری اسلامی نه یک 
کلمه کم نه یک کلمه زیاد. مســئولان کشور 
بویژه دســت اندرکاران حوزه دیپلماســی باید 
درک درستی از واقعیت های محیط بین المللی 
و ســاز و کار حاکم بر روابط کشــورها داشته 

باشند.
رئیس کانون صنفی اســتادان دانشــگاهی 
ایران همچنین با اشاره موضوع تقلب در آزمون 
سراسری با انتقاد شــدید از مواضع مسئولان 
وزارت علــوم درایــن خصوص، تاکیــد کرد: 

انتظار است مسئولان مربوطه و نهاد قضایی با 
دست های پیدا و پنهان موضوع تقلب در آزمون 
سراسری رســیدگی های لازم را انجام دهند و 
کســانی که از این طریق وارد دانشگاه شدند از 

ادامه تحصیل آن ها جلوگیری کنند.

نقل قول ناقص رئیس مجلس از امام خمینی)ره(

هیچ نهادی در کشور فی نفسه تقدس ندارد

عارف:
امام حسین)ع( صرفا به دنبال اصلاح ظواهر جامعه خود نبود

در جلسه هیات دولت مطرح شد
تاکید رئیسی بر تکمیل پروژه های نیمه تمام

رئیس جمهوری بیان کرد: در کنار تکمیل پروژه های نیمه تمام، موفقیت های 
حاصله در بازگرداندن واحدهای تولیدی و صنعتی راکد به چرخه تولید، علاوه بر 
کمک به رشد و رونق اقتصادی، باعث احیای فرصت های شغلی از دست رفته و 
ارتقای امید و اعتماد عمومی می شود و به سایر فعالان اقتصادی نیز این امیدواری 

را می بخشد که دولت در حمایت و پشتیبانی از رونق تولید عزم جدی دارد.
به گزارش ایسنا،  ســید ابراهیم رئیسی در جلسه هیئت دولت گفت: همت 
جهادی همه دستگاه های مجری و حاکمیتی در تکمیل و به ثمر رساندن چندین 
پروژه مهم زیربنایی و خدماتی در حوزه های آب، برق، راه، پتروشــیمی و درمان، 
که تکمیل بعضی از آنها نزدیک به ۳0 سال به طول انجامیده بود، علاوه بر به ثمر 
رساندن ثروت های قفل شده در این پروژه های نیمه تمام، رونق و رشد اقتصادی 

را از طریق ایجاد زمینه جذب سرمایه های جدید به استان ها موجب می شود.
او ادامــه داد: در کنار تکمیل پروژه های نیمه تمــام، موفقیت های حاصله در 
بازگرداندن واحدهای تولیدی و صنعتی راکد به چرخه تولید نیز علاوه بر کمک به 
رشد و رونق اقتصادی، باعث احیای فرصت های شغلی از دست رفته و ارتقای امید 
و اعتماد عمومی می شود و به سایر فعالان اقتصادی نیز این امیدواری را می بخشد 

که دولت در حمایت و پشتیبانی از رونق تولید عزم جدی دارد.
رئیس جمهوری در بخش دیگری از سخنانش همه دستگاه ها به ویژه متولیان 
مدیریت بازار کالا و خدمات مورد نیاز مردم را به پایش مستمر و دقیق تر وضعیت 
فعلی و آتی بازار فراخواند و تصریح کرد: پیش بینی هر وضعیت احتمالی با توجه 
به مناســبت ها و ایام خاص و نیز احتمالات مطرح دیگر یک ضرورت بسیار مهم 

برای دستگاه های مسئول در این زمینه است.

سخنگوی دولت:
به شایعات گران شدن بنزین باید خندید

سخنگوی دولت در واکنش به شایعه گران شدن بنزین گفت: به این شایعات 
باید خندید.

علی بهادری جهرمی در حاشیه جلسه هیئت دولت درباره تعیین نرخ خوراک 
پتروشیمی ها، بیان کرد: مطابق قانون هدفمندی  یارانه ها که مربوط به ۱۳- ۱۴ 
ســال پیش اســت، نرخ منابع انرژی و محل مصارف در زمینه یارانه ها مشخص 
شده اســت.  او ادامه داد: مجلس هر ســاله منابع و مصارف را در قانون بودجه 
مشــخص می کند. ســال قبل یکی از گلایه های مجلس این بود که قیمت گاز 
افزایش نداشته و منابع تبصره ۱۴ آنطور که مدنظر ما بود محقق نشده و مصارف 
را تامین نمی کند. امســال هم مجلس در قانون بودجه ۱۴02 پیش بینی منابع 
و مصارف کرده و دولت باید به ســمت تحقق این پیش بینی ها برود در غیر این 
صورت دچار ناترازی می شود. در راستای اجرایی کردن حکم بودجه، نرخی برای 
خوراک پتروشیمی پیش بینی شد. دستگاه ها نگاه  کارشناسی مختلفی داشتند 
و در مراحل بررسی نظر پتروشیمی ها، وزارت نفت، صمت و اقتصاد هم اخذ شد 
و آیین نامه ای تهیه شد و دولت قصد تغییر آن را ندارد. او همچنین راز موافقت 
هیئــت وزیران با لایحه ای برای اصلاح قانون بودجه ۱۴02 خبر داد و گفت: این 
لایحه صرفاً ناظر بر مواردی اســت که به نظر می رسد قانون بودجه با ناترازی یا 

موانعی برای اجرا مواجه است و ضرورت اصلاح آن احساس می شود.

توضیحات وزیر دفاع درباره خبر پیشنهاد عربستان
 برای خرید پهپاد ایرانی

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: اینگونه نیست که بخواهیم یک 
کشور خاص را مورد توجه قرار دهیم  ،ولی ما چون قدرت پهپادی در دنیا هستیم، 
قطعاً این موضوع نقش مهمی در قدرت نظامی، کشاورزی، صنعتی دارد و غالب 
کشورها به دنبال این هستند که برای ارتقای توان دفاعی خود بیایند و از پهپاد 
استفاده کنند. امیر محمدرضا آشتیانی بیان کرد: جمهوری اسلامی در مرحله ای 
از اقتدار و توانمندی اســت که کســی نمی تواند تهدیدش کند و نقش آفرینی 

منطقه ای و بین المللی دارد که آن را دنبال می کند.
او در پاسخ به پرسشــی درباره دستاوردهای آماده رونمایی اظهار کرد: ما در 
ابعاد مختلف در حوزه های شناوری، پهپادی، بالگردی و رزم زمینی و سایر موارد 
بــا توجه به مأموریتی که وزارت دفاع در پشــتیبانی از نیروهای مســلح دارد و 
ارتباطی که ما با شــرکت های دانش بنیان داریم به دنبال این هستیم که تولید 

تسلیحات جدید یا ارتقای سلاح های قبلی را در دستور کار داشته باشیم.

منتظری در حاشیه جلسه دولت:
مولدسازی، سرمایه های راکد دولت را 

در اختیار مردم قرار می دهد
دادستان کل کشور گفت: اثر مهم مولدسازی این است که سرمایه های راکد 
دولت در اختیار مردم قرار می گیرد. حجت الاســلام و المسلمین محمدجعفر 
منتظری در حاشــیه جلســه هیات دولت در جمع خبرنــگاران گفت: اثر مهم 
مولدسازی این است که ســرمایه های راکد دولت در اختیار مردم قرار می گیرد 
و کسانی که اهل سرمایه گذاری هستند می توانند شرکت کنند و با استفاده از  

سرمایه های خود برای پیشرفت اقتصاد کشور گام بردارند.

بازدید سرلشکر باقری از مرز شمالی
رئیس ســتادکل نیروهای مســلح گفت: قطعا در هر مــرزی و در هر جایی 
اگر نســبت به مرزهای کشور یا منافع جمهوری اسلامی تعرضی صورت بگیرد، 
نیروهای مسلح در گام نخست پاسخ مقتدرانه و پشیمان کننده ای را به دشمن 

خواهند داد.
سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در جریان 
بازدید از مناطق مرزی شــمالغرب کشــور  اظهار داشت: امروز از مناطق مرزی 
بیــن ایران و جمهوری خود مختار نخجوان بازدید کردیم؛ هم اکنون واحدهایی 
از مرزبانــی فرمانده انتظامی جمهوری اســلامی و همچنین واحدهایی از ارتش 
جمهوری اســلامی برای برقراری امنیت مرزی و حراست از حدود و ثغور میهن 
عزیزمان در این مناطق مستقر هستند و ماموریت های خود را مطابق با قوانین و  

دستورالعمل های ابلاغی انجام می دهند.
 رئیس ستاد کل نیروهای مســلح وضعیت امنیتی مناطق مرزی شمالغرب 
کشــور را مطلوب ارزیابی کرد و افزود:  در این بازدید ســطح آمادگی همرزمان 
مــا در مرزبانی فرماندهی انتظامی و نیروی زمینی ارتش جمهوری اســلامی را 
مورد ارزیابی  قرار دادیم و به حمدالله همرزمان ما با روحیه بسیار عالی و با توان 
مناسب و با مهارت کامل مشــغول حراست و محافظت از خطوط و نواحی مرز 

کشور هستند. 
باقری با تاکید بر اصل حسن همجواری  و توسعه روابط با کشورهای همسایه 
بیان داشت: خوشبختانه رابطه ما با کشور آذربایجان در حال توسعه است و هیچ 
گونه مشکلی در مسائل مرزی و امنیتی نداریم و و به حمدالله روابط اقتصادی دو 
کشور نیز روز به روز در حال توسعه و تعمیق است و صرفا این بازدید یک بازدید 

دوره ای میباشد که از مرزهای کشور به طور سالانه  صورت می گیرد.
او افزود: دوستان ما در ارتش و نیروی زمینی هم که در منطقه حضور دارند، 
به طور طبیعی برای حراســت از مرزهای کشور در این منطقه مستقر و در حال 

انجام ماموریت هستند. 
رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: در سرکشی از این مناطق 
شاهد حضور مقتدرانه همرزمان عزیزم اعم ازکارکنان سربازان و همرزمان پایور 
بودم، به حمدالله این عزیزان از روحیه قوی و شــاداب برخوردار بوده و با اقتدار 
امور محوله را انجام می دهند. به طور کلی همه امور مربوط به نیروهای مسلح در 
این استان و مناطق مرزی آن به نحو احسن در حال انجام است. باقری در پاسخ 
به سوالی مبنی بر واکنش جمهوری اسلامی نسبت به تخطی و تعرض احتمالی 

دشمنان به این مرز و بوم، اظهار کرد:
مسلما پاسخ ما مانند دوران دفاع مقدس محکم و مقتدرانه خواهد بود. قطعا 
در هر مرزی و در هر جایی اگر نســبت به مرزهای  کشــور و یا منافع جمهوری 
اســلامی تعرضی صورت بگیرد، نیروهای مسلح در گام نخست پاسخ مقتدرانه و 
پشــیمان کننده ای را به دشمن خواهند داد و متعاقبا در گام بعدی همه ملت 
ایران بطور یکپارچه در برابر دشمن با تمام قوا ایستادگی کرده و متجاوز را نابود 
خواهند کرد که البته این را همه دنیا می داند و دلیل امنیت کشــورمان عمدتا 

همین موضوع است.

دولت

قضائی

دفاعی

معین الدین سعیدی درباره بازگشت گشت های ارشاد 
به خیابان ها گفت: این روش ها تاکنون چه خروجی برای 
جامعه ما داشته است؟ اگر شــرایط فرهنگی به زعم ما 
مناسب نیست، اگر معتقدیم که قاطبه مساجد ما بسته 
است، علتش چیست؟ این روش ها که همیشه بوده و ما 

این شرایط را همیشه داشتیم، خروجی اش کجا بوده؟
نماینــده مردم چابهــار در مجلس بیــان کرد: پس 
بایــد بازگردیم به بازنگری در ایــن روش ها، چراکه این 
شــیوه ها هرگز منجر به دین دار کردن مردم نشدند بلکه 
باعث زده شــدن مردم از دین شده اند، این یک واقعیت 
اســت. نهادهایی که اعتبارات میلیاردی دارند در بحث 
مباحث فرهنگی و تبیین فلســفه حجاب و عفاف آن ها 
کجا هستند؟ چه کار کردند؟ از بیت المال به این ها پول 
دادیم و نتیجه اش چیست؟ او ادامه داد: از سوی دیگر ما 
مشکلات و مباحث خیلی مهمتری داریم، نظام بانکداری 
مــا واقعا یکی از ربوی ترین بانکداری های دنیاســت چرا 
آنجا این اندازه حساســیت نداریم، عرش الهی با فســاد 
چندهزار میلیارد تومانی بیشــتر می لرزد تا مشــخص 
شــدن موی چنــد دختر. او تصریح کــرد: من هم مثل 
هر ایرانی مســلمانی معتقدم باید فضای جامعه، فضای 
اســلامی باشــد، من هم معتقدم که کشف حجاب یک 
حرام شرعی و سیاسی است ولی حساسیت های ما نسبت 

به مســائلی مانند زباله گردی کودکان، مثل قبرخوابی و 
مشــکلات عدیده ای که در حوزه فساد مسئولین داریم، 
در دورویی ها یا در بحث ربــا که حکم محاربه با خدا را 
دارد هم آیا همین قدر است؟ من معتقدم اگر این روش ها 

جواب می داد تا الان جواب داده بود.
ســعیدی در ادامه با اشــاره به برخی اظهارنظرهای 
مطرح شــده از سوی برخی اشــخاص، اظهار داشت: از 
ســوی دیگر برخی افراد صحبت هایی را مطرح می کنند 
که گاها آدم احســاس می کند که انگار در پازل دشمن 
دارند حرکــت می کنند. می گوید کــه خانم بی حجاب 
بی صاحب اســت. تو چه حقــی داری که در مورد بانوان 
این ســرزمین اینطور حرف می زنی؟ ایــن روش ها جز 
گریزان کردن مردم از دین چه عایدی داشــته است؟ لذا 
بنده معتقدم به جای اینکه بیاییم با این روش ها ســعی 
کنیم مردم را به زور محجبه کنیم، برویم در سیاست های 

فرهنگی خودمان بازنگری کنیم.
نماینــده مردم چابهار در واکنش به این مســاله که 
رهبری تاکید کردند که »دشــمن دارد با طراحی روی 
این مســاله کار می کند و ما هم باید با طراحی پاســخ 
بدهیم و کار کنیم«، گفت: بله کاملا همینطور است، شما 
رویه حضرت آقا را مشاهده کردید که ایشان به نمایشگاه 
کتاب رفتند و با یک دختری که شــاید حجابش از نظر 
خیلی ها ایراد دارد صحبت کردند؛ ما باید منش ایشان و 
شهید سلیمانی را ببینیم و الگو قرار دهیم، به ویژه در این 
برهه از زمان که کاملا مشخص است دست های بیرونی 
به منظور ایجــاد نارضایتی در کارند و دارند برنامه ریزی 
می کنند که با این روش ها بین نظام و مردم فاصله ایجاد 

کنند، چرا ما باید در پازل دشمن قرار بگیریم؟
سعیدی افزود: من معتقدم کسانی که با این روش ها 
می خواهند موجب اعتلای فلسفه حجاب و عفاف شوند 
از اســاس دارند راه را اشــتباه می روند، مضاف بر اینکه 
ابدا اینگونه نیست که حجاب مترادف با عفاف باشد، این 

دوگانه به نظر من از اساس اشکال دارد.

دبیر شــورای نگهبان گفت: واقعیت این است که در 
همه دوره ها تلاش اعضای شورای نگهبان این بوده که 

وظایف قانونی خود را به  نحو احسن انجام دهند.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی شــورای نگهبان، 
حجت الاســلام احمد جنتی در ابتدای جلسه این شورا 
به سالروز تاسیس شــورای نگهبان اشاره کرد و گفت: 
این نهاد جایگاه بسیار مهمی در نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران دارد و تاکیدات مکرر حضرت امام رحمت 
 الله  علیه و مقام معظم رهبری )مدظله العالی( بر حفظ 
حرمت این نهاد به دلیل جایگاه و وظایف مهمی اســت 
که این نهاد بر عهده دارد. او در ادامه گفت: واقعیت این 
اســت که در همه دوره ها تلاش اعضای شورای نگهبان 
این بــوده که وظایــف قانونی خود را به  نحو احســن 
انجام دهند. جنتی در پایان این بخش از ســخنان خود 
خاطرنشان کرد: واقعیت این است که آشنایی جامعه با 
جایگاه و وظایف قانونی ســازمان ها و نهادها و به ویژه 
آشنایی جامعه با قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 
به اجرای درست قانون و انجام وظیفه بهتر سازمان ها و 

نهادها کمک خواهد کرد.
او در بخش دیگری از سخنان خود به فرارسیدن ماه 
محرم و عزاداری ارادتمندان حضرت سیدالشهدا اشاره 
و تاکید کرد: این مصیبت جانسوز که داغ آن همواره در 
دل مومنین زنده اســت را تسلیت می گویم و امیدوارم 
عزاداری هایــی که در این ایام برگزار می شــود مقبول 

درگاه خداوند بزرگ قرار گیرد.
دبیر شورای نگهبان در همین زمینه افزود: عزاداری با 
معرفت برای حضرت امام حسین علیه السلام انسان ساز 
است و در طول تاریخ همواره باعث حفظ مفاهیم اصیل 

اسلام و منشا رستگاری و عزت طلبی بوده است.
جنتی با تاکید براینکه آشنایی با فلسفه قیام حضرت 
امام حســین )ع( هر انســان آزاده ای را شــیفته ایشان 
می کنــد، گفت که مهم ترین هدف از برگزاری مراســم 

عزاداری حضرت سیدالشهدا ایجاد این شناخت است.

او اظهــار داشــت: متولیــان فرهنگی و مســئولان 
هیئت های مذهبی باید این ایام را که هم دل ها متوجه 
معنویت اســت و هم اجتماعات متعدد مذهبی تشکیل 
می شود قدر بدانند و از آن برای تعمیق باورهای مذهبی 

جامعه و بخصوص جوانان بهره ببرند.
دبیر شــورای نگهبان عزاداری مــاه محرم را عامل 
مهم بازســازی و ترمیم فضای فرهنگی جامعه دانست 
و خاطرنشــان کرد: به همین دلیل دشــمنان اســلام 
همواره برای کم رونق شــدن و انحراف این سنت حسنه 
برنامه ریزی کرده اند، اما حقیقت این اســت که عظمتی 
که در حرکــت الهی حضرت سیدالشــهدا وجود دارد، 

عامل شکست طراحی دشمنان شده است.
گفتنی اســت بر اســاس اعلام هادی طحان نظیف 
سخنگوی شــورای نگهبان انتخابات هیات رئیسه سال 
جدید این شــورا برگزار شــد. در این انتخابات با رای 
اعضای شــورای نگهبان، آیت الله جنتی به عنوان دبیر، 
سیامک ره پیک به عنوان قائم مقام دبیر و هادی طحان 

نظیف به عنوان سخنگوی شورای نگهبان ابقا شدند. 
 براســاس آئین نامــه داخلــی شــورای نگهبــان، 
انتخابات هیئت رئیســه این شورا هر ساله برگزار و طی 
آن هیئت رئیســه جدید برای فعالیت یک ساله انتخاب 

می شوند.

نماینده چابهار:

اگر قرار بود »گشت ارشاد« نتیجه دهد
 تا الان داده بود

جنتی:

تلاش شورای نگهبان در همه دوره ها 
انجام وظایف قانونی به  نحو احسن بوده است


